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Írásbeli kérdés
az Országgyűlés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

„Miért kényszerítik a kis településeket iskoláik bezárására és a pedagógusok
elbocsátására?" címmel a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok intézni Hiller
István oktatási és kultúrális miniszter úrhoz. Válaszát írásban várom .

Tisztelt Minisztér úr!

Egyéni körzetben megválasztott országgyűlési képviselőként mindig is felelősséget
éreztem a körzetemben lévő települések sorsának alakulásáért . Az elmúlt évek során
szomorúan láttam, hogy az önkormányzatok által ellátott kötelező feladatok állami
finanszírozása egyre csökken, s ez lassan a kisebb létszámú települések létét, jövőjét
fenyegeti .

A múltban nem hittem el Medgyessy Péter miniszterelnök úr kifejezését az
"életképtelen településekről", de lám lassan, de biztosan Önök adminisztratív,
pénzügyi eszközökkel megteremtik ennek a realitását . Mindig bíztam abban, hogy az
Ön és Kormány által emlegetett reformok valami újat, többet, minőségileg jobbat
hoznak, de ezekből semmi sem valósult meg, csak a megszorításokkal szembesülünk .

Fülöpháza azon kis települések közé tartozik, ahol az önkormányzat mindig kiemelt
figyelmet fordított az alapfokú oktatásban a minőségre, így az itteni iskolából kikerülő
gyermekek a továbbtanulásban mindig megállták a helyüket . A jelenlegi megszorító
intézkedések nem adnak lehetőséget az általános iskola helyben működtetéséhez. A
felső tagozat Kecskemétre történő bejáratását elfogadják a szülők is, azonban az
önkormányzat számára is érthetetlen az a helyzet, hogy az alsó tagozatot - 1-4
osztályt - nem tudják helyben tartani . Nehéz elképzelni, hogy a hiányzó 15-20 millió
forint fogja kihúzni a Kormányt a gondokból, ennyi kellene ahhoz, hogy egy-egy
településen megmaradjon az iskola - 1-4 osztályig -, az emberek érezzék a velük való
törődést. Legyen meg az a bizalom, hogy a vidék, a szétszórt tanyás falvak élete,
fennmaradása fontos a Kormány számára .

A 2007-es költségvetésben az oktatásra biztosított "támogatások" a következő
változásokat hozzák magukkal Fülöpházán :

Az óvodánál csoportösszevonást,



• Az iskola megszüntetését,
•

	

Az oktatási célú helyiségek más funkciójú hasznosítását,
•

	

Pedagógus álláshelyek megszüntetését .

A Fülöpházi Önkormányzat és a település lakosai számára rettenetesen fájó döntés ez,
hiszen a település jövőjét meghatározó lépésről van szó . Nem értik, hová lett azaz
ígéret, hogy minden településen legalább az 1-4 osztály helyben maradhasson .

A Képviselő-testület változatlanul szeretné, ha az alsó tagozatot meg tudná menteni,
de ehhez elengedhetetlenül szükséges fentiekben jelzett állami támogatás .

Tisztelt Miniszter úr!

A fentiek alapján kérdésem a következő :

1 . Miért kényszerítik a kis településeiket iskoláik bezárására?
2. Mit javasol a Fülöpházi Önkormányzatnak?
3 . Lát-e lehetőséget arra, hogy legalább az 1-4 . osztály megmenthető legyen a

településen?
4. Mi tegyenek az elbocsátott pedagógusok?

Tisztelettel várom válaszát,

Balogh ozsef
országgyűlési képviselő
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